
 

Αθήνα, 08.05.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Κίνδυνος απώλειας συνδεδεμένης ενίσχυσης  για τους κτηνοτρόφους λόγω 

υποχρεωτικής κατάρτισης 

Η ελληνική κτηνοτροφία, ήδη δοκιμαζόμενη από το αυξημένο κόστος παραγωγής και 

τις επιπτώσεις των ζωονόσων, αντιμετωπίζει πλέον σοβαρό κίνδυνο απώλειας 

ενισχύσεων για το 2025.  

Βάσει του Στρατηγικού Σχεδίου για την Κοινή Αγροτική Πολιτική (ΣΣ ΚΑΠ) 2023-2027 

της Χώρας μας που σχεδίασε η κυβέρνηση, τίθεται ως προϋπόθεση για τη λήψη 

ενισχύσεων η υποχρεωτική συμμετοχή όλων των κτηνοτρόφων σε προγράμματα 

κατάρτισης μέσω του συστήματος γεωργικών συμβουλών. 

Οι κτηνοτρόφοι θα πρέπει να συμμετέχουν σε πρόγραμμα παροχής συμβουλευτικής 

υποστήριξης, μετά την 1/1/2025 για να πληρωθούν συνδεδεμένη ενίσχυση µε βάση 

το φετινό ΟΣ∆Ε (βλ. ΦΕΚ 3702/Β/2023, Άρθρο 3 παράγραφος 5 για επιλεξιµότητα στα 

αιγοπρόβατα και ΦΕΚ 3477/Β’/2023, Άρθρα 4, 5 και 6 που αφορούν την 

επιλεξιµότητα στα βοοειδή). 

Ωστόσο, η εφαρμογή του συστήματος  παροχής γεωργικών συμβουλών  στη χώρα 

μας παρουσιάζει αδυναμίες καθότι αποτελεί μέτρο του ΠΑΑ  που αφενός δεν 

καλύπτει όλες τις ανάγκες της χώρας και αφετέρου δεν εξασφαλίζει ακόμα επαρκές 

δίκτυο αναγνωρισμένων συμβούλων σε όλες τις περιοχές, ενώ η έλλειψη σαφών 

οδηγιών και η καθυστέρηση στην ενεργοποίηση του συστήματος αυξάνουν τον 

κίνδυνο μη συμμόρφωσης και απώλειας ζωτικών ενισχύσεων . 

Δεδομένων των παραπάνω και με κίνδυνο να χαθούν σημαντικά ποσά ενισχύσεων 

για μια παραγωγική τάξη που ήδη απειλείται με αφανισμό, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποιο το χρονοδιάγραμμα παροχής της απαραίτητης κατάρτισης προς τους 

κτηνοτρόφους; 

2. Σε ποιες άμεσες ενέργειες θα προχωρήσει ώστε να διασφαλιστεί ότι κανένας 

κτηνοτρόφος δεν θα απωλέσει ενισχύσεις λόγω αδυναμίας πρόσβασης σε 

πρόγραμμα κατάρτισης; 
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3. Πως σκοπεύει το Υπουργείο να διασφαλίσει την δυνατότητα συμμετοχής όλων 

των κτηνοτρόφων σε ουσιαστικά προγράμματα κατάρτισης προς όφελος των και 

όχι σε «εικονικά», μόνο για την είσπραξη της συνδεδεμένης ενίσχυσης; 

4. Πώς σχεδιάζει να ενισχύσει άμεσα το δίκτυο αναγνωρισμένων συμβούλων, ιδίως 

στις απομακρυσμένες και νησιωτικές περιοχές; 
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